
SF stiller forslag om at tilbyde Mikro-haver/gadehaver til Rødovres borgere  

 

Sagsfremstilling 

SF ønsker at der vedtages en ordning med mikro-byhaver/gadehaver til Rødovres borgere, således at alle 
byens borgere kan få tildelt et lille stykke grønt, som kan sås med blomster eller et stykke på asfalt, hvor 
der sættes et højbed. 

 

Rødovre er super tæt bebygget, så hver kvadratmeter tæller for at gøre byen mere grøn. Vi foreslår, at 
kommunen tildeler frivillige små stykker offentlig grund, som kan forskønne vores by med blomster og 
planter. 

 

Vi er jo mange, der elsker Rødovres byliv, men også kan have behov for at få lidt jord under neglene. Faktisk 
er bynatur så vigtigt, at det er en officiel del af sundhedsmyndighederne strategi for at holde mennesker 
sunde og raske, for grønne områder mindsker stress, depression og selv demens. 

 

Hvis Rødovres borgere får ansvaret for små grønne pletter, vil de vokse og spire og blive skønnere. Flere 
kommuner har lignende ordninger, bl.a. på Frederiksberg, og det er ikke kun for fornøjelsens skyld. Vi står 
midt i en naturkrise, hvor sommerfugle og bier forsvinder fra vores natur. Faktisk er 12 danske arter af 
sommerfugle og tre fjerdedele af alle bier helt forsvundet de seneste årtier! 

 

Det er både trist for os og bekymrende i et større perspektiv, for når insekterne forsvinder, går det ud over 
hele vores natur. Kan mikro-byhaver/gadehaver gøre en forskel her? Ja, absolut! For bier og sommerfugle 
er byen en ørken, og små oaser gør hele forskellen for, at de kan hvile sig og finde føde. 

 

I andre kommuner er borger-haver en stor succes. Vi har så mange steder, der kunne blive grønnere, og så 
mange borgere, som vil gøre en grøn indsats.  
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